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Pozdravljeni kolegice in kolegi, spoštovani gostje!  

Lepo vas je zopet videti zbrane, da skupaj obeležimo dan 

gradbincev. Dan, ki pomeni zelo veliko v zgodovini bojev za 

pravice delavk in delavcev v gradbeništvu. 

Preteklo je veliko časa, naj spomnim, že 77 let od podpisa 

prve kolektivne pogodbe, pa smo danes zopet na začetku, s 

kolektivno pogodbo katere veljavnost se izteka. Imam 

občutek, kot da v tej panogi res ni nikomur mar kaj bo z 

delavkami in delavci, da se skoraj nihče ne zaveda pomena 

urejenosti delovnih razmer in pogojev, socialnega dialoga in 

njegovega pomena. 

Kot sem omenil, se nam je v lanskem letu zgodila odpoved 

kolektivne pogodbe z utemeljitvijo, da le ta ovira delodajalce 

in da so zaradi kolektivne pogodbe stroški dela visoki in še 

več takih neresnih izjav. 

Naj spomnim, tik pred to odpovedjo se je končal projekt 

SODICO, v katerem so vsi v en glas govorili kako velik 

pomen ima socialni dialog, sedaj pa imam občutek, da so vsi 

držali fige v žepih. Niso zalegla opozorila gospodov iz WKO 

(avstrijska gospodarska zbornica), da se naj vzdržijo kakšnih 

radikalnih posegov v kolektivno pogodbo in naj vodijo 

socialni dialog, pa to ni zaleglo. Kot vedno, ko bodo nastale 

težave, bosta le te občutila naša delavka in delavec, ki pri 

vsem tem nista nič kriva.  

Jaz imam, in tudi naši člani, dovolj lepih obljub naših 

delodajalcev, govorjenja o odgovornostih, mi hočemo in 
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vodstvo sindikata se bo trudilo, da se razmere uredijo, da bodo 

vzdržne za vse udeležence v tem dialogu.  

Jeseni bodo nove priložnosti, da se pokaže kako resno kdo 

razmišlja o izboljšanju položaja v gradbeništvu. Zavedati se je 

treba, da ni vse v zmanjševanju pravic, ker se posledično s 

tem zmanjša tudi produktivnost. Projekt, ki se bo začel konec 

leta, bo ponudil ustanavljanje paritetnih skladov, pa me 

zanima kakšna bo zainteresiranost delodajalcev. Sindikat je 

zainteresiran in bo tudi tvorno sodeloval pri tem, s ciljem, da 

se zadeve uredijo zakonsko in v kolektivni pogodbi. Ne 

rabimo odkrivati tople vode imamo dobre prakse zelo blizu, 

pa dajmo vsaj enkrat narediti nekaj kar je prav, dobiček bodo 

gospodje dobili pozneje. 

Dalo bi se govoriti na dolgo in na široko, vendar ni potrebe. 

Vsi tukaj zbrani vemo kako je, vemo, da se je ta kriza 

dotaknila vseh nas. 

Na tem mestu pozivam tiste, ki ne vedo kako naprej naj 

naredijo prostor za tiste, ki so pripravljeni dati nov zagon 

panogi, ki imajo dovolj širok pogled in bodo videli, da je za 

uspeh potrebno še kaj več, kot nižanje delavskih pravic.  

Res, da je situacija težka, a z določenimi ravnanji bo še težja. 

Dovolj je bilo prelaganja odgovornosti na naša pleča. Čas je, 

in to bo tudi naš cilj v prihodnje, da se vzpostavi odgovornost 

lastnikov in direktorjev. Šele takrat bodo verjetno bolj 

poslušali, kaj jim imamo za povedati. 
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Naloge našega sindikata so še druge in so zelo pomembne, da 

z dobrim delom in pokončno držo prodremo do naših članov, 

do delavk in delavcev, naših bodočih članov. Cilj je motivirati 

članstvo, da začutijo potrebo po samo udejstvovanju.  

Nikakor jim ne želimo vsiljevati idej, ki jih ne razumejo, 

bolje, da poslušamo kaj imajo za povedati. Šele takrat lahko 

ukrepamo, ampak takrat odločno.  

Pokazati je potrebno neustrašnost in odločnost. Tega 

primanjkuje, primanjkuje argumentiranih pristopov in 

reševanja dejanskih težav.  

Mi nismo tu, da bi delavkam in delavcem, članicam in 

članom, bodočim članom razlagali svoje težave,  ampak smo 

tu, da bi reševali njihove težave, potrebe, urejali njihove 

delovna razmerja SKUPAJ Z NJIMI, z njihovimi predlogi in 

pogledi, ob naši strokovni pomoči. Ne rabimo servisnega 

sindikata ampak organizirani sindikat. Nismo zato, da bomo 

gasili pogorišča, ampak moramo poskušati preprečevati, da do 

požara ne pride. 

Mogoče se komu zdi, da pretiravam, vendar smo v preteklosti 

zamudili velike priložnosti. Sam imam čisto vest, kar se tiče 

tega, nihče pa danes nikogar nič ne obtožuje, ampak je to 

potrebno vzeti kot opozorilo in imeti vedno pred očmi kaj se 

zgodi, če ne opravimo svojega dela kot bi ga morali, če se 

pozabi na članstvo. 

Vedno pozivamo delodajalce in direktorje naj delajo prav. Jaz 

bom na tem mestu pozval vse naše sodelavce, vse, ki na 
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kakršen koli način sodelujejo z našim članstvom, naj resno 

pristopijo k svojemu delu, s še večjo zavzetostjo kot do sedaj. 

Pustimo razne izgovore in podobno, pustimo razne zamere in 

še kaj za seboj, imejmo pred očmi edino zaradi česar smo tu -

naše ČLANE ter ostale zaposlene v panogi. 

Na tem mestu bom končal, vse smo že povedali v preteklih 

letih. Včasih na lepši način, drugič na grši, eno pa je skupno 

vsem, da smo in bomo sindikat SDGD vsi člani in da imamo 

tisti, ki delamo in smo predstavniki tega sindikata pred očmi 

le eno, to je pravice našega članstva. 

Pozivam vse članice in člane, vse delavke in delavce 

zaposlene v gradbeništvu, da strnemo vrste in s skupnimi 

močmi uredimo razmere v panogi tako, da bodo dobre za nas 

in delodajalce. Brez kompromisov ne bo šlo, vendar ne vedno 

na račun delavk in delavcev. 

Ob tej priložnosti čestitam vsem članicam in članom, 

delavkam in delavcem v gradbeništvu in vsem zbranim, ob 

njihovem prazniku, dnevu gradbincev. Čestitke! 

 

 

 


